
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Geachte heer, mevrouw, 

 

We hebben de gezamenlijke doelstelling om in 2030 afvalvrij te zijn. Binnenkort gaan 

we met u in gesprek over de routekaart die inzichtelijk maakt hoe we deze doelstelling 

willen bereiken. Er lopen reeds verschillende projecten die bijdragen aan deze 

doelstelling. Met deze brief willen we u informeren over de stand van zaken van een 

aantal van deze projecten. 

 

Statiegeldbeugels 

Tijdens uw raadsvergadering op 29 juni 2022 hebben wij u de toezegging gedaan om 

een pilot omtrent statiegeldbeugels te starten. Dit nadat de Student en Stad fractie ons 

verzocht om doneerringen te plaatsen op prullenbakken. Statiegeldbeugels zijn beugels 

die aan reguliere prullenbakken bevestigd worden. Voorbijgangers kunnen hier hun 

statiegeldflesjes inzetten, zodat anderen deze kunnen meenemen voor het statiegeld. 

Op deze manier kunnen de statiegeldbeugels zorgen voor een kleine bron van 

inkomsten voor mensen die dat nodig hebben. Daarnaast leidt het gebruik van de 

beugels tot betere scheiding en hergebruik van plastic. 

 

Op 12 januari zijn er op drie verschillende plekken statiegeldbeugels in gebruik 

genomen (Stationsplein-Vismarkt-Noorderplantsoen). We hebben voor deze plaatsen 

gekozen omdat ze druk bezocht zijn en het aandeel statiegeldverpakkingen in het afval 

op deze plekken vermoedelijk vrij hoog is. Er is overigens bewust gekozen om te 

werken met statiegeldbeugels en niet met doneerringen. In tegenstelling tot ringen 

passen beugels op alle afvalbakken. Daarnaast zitten beugels niet in de weg bij het 

ledigen van afvalbakken. 

 

Er zijn nu op drie locaties beugels aanwezig. We hebben hierdoor slechts een beperkt 

beeld van de effectiviteit ervan. Daarom gaan we in de loop van 2023 nog meer 
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statiegeldbeugels plaatsen, zodat we beter inzicht krijgen in de toegevoegde waarde 

van de beugels. 

 

Nieuwe prullenbakken centrum  

In 2023 zullen de prullenbakken in de binnenstad vervangen worden. De huidige 

prullenbakken zijn aan vervanging toe. Ook sluiten de bakken qua uitstraling, 

plaatsing en capaciteit niet meer aan op de steeds drukker wordende binnenstad. 

We hechten veel waarde aan een schone binnenstad. Hiertoe is het van belang dat de 

prullenbakken die aanwezig zijn ook daadwerkelijk gebruikt worden. Daarom hebben 

we ons bij de keuze voor nieuwe bakken gefocust op factoren die gedrag positief 

beïnvloeden. Hierbij is gekeken naar het uiterlijk en de kleur van de bakken, maar ook 

naar het aantal en de plaatsing. Tijdens het proces is gebruik gemaakt van 

wetenschappelijk onderzoek. Hierbij hebben gedragswetenschappers vragen gesteld 

aan bewoners en bezoekers over hun voorkeuren, wensen en ideeën over 

prullenbakken. 

 

In december heeft een pilot plaatsgevonden met prototypes van nieuwe prullenbakken. 

Zowel onze eigen medewerkers als bezoekers hebben hun mening kunnen geven over 

deze prototypes. In totaal hebben er 305 bezoekers deelgenomen aan deze meting. De 

uitkomsten van deze meting zijn gebruikt ter verbetering van het prototype. Zo wordt 

op verzoek van bezoekers de inworpopening van de bakken groter gemaakt. Daarnaast 

wordt er een logo van de Martinitoren op de bakken geplaatst: ook hier hadden 

bewoners om verzocht. 

Op deze manier laten we de nieuwe bakken aansluiten bij de wensen en behoeften van 

bewoners en bezoekers waardoor ze daadwerkelijk goed zullen worden gebruikt. 

 

De nieuwe bakken zullen naar verwachting in het tweede kwartaal van 2023 geplaatst 

worden. 

GFT op afroep 

Naast de reguliere GFT-inzameling in laagbouwwijken, zamelen we ook GFT in bij 

inwoners die het verzoek hebben gedaan om hun GFT te kunnen scheiden in wijken 

met veel hoogbouw. In de praktijk blijkt dat veel huishoudens op deze route hun 

container weinig aanbieden. Inzamelvoertuigen zijn hierdoor veel tijd kwijt doordat zij 

onnodig langs een deel van de adressen moeten. Bovendien wordt hierdoor onnodig 

CO2 uitgestoten. 

Met een pilot GFT op afroep willen we de GFT-inzameling op deze route efficiënter 

en effectiever maken. Bewoners geven hierbij via de AfvalApp, website of telefonisch 

aan of zij een container aanbieden. De route wordt hierop aangepast. Dit houdt in dat 

onnodig rijden van voertuigen en het onnodig uitstoten van CO2 wordt voorkomen.  

De pilot is per 1 februari van start gegaan, met een proefperiode van twee maanden. 

Tijdens deze periode wordt de reguliere route gereden. Containers die niet aangemeld 

maar wel aangeboden zijn, worden voorzien van een hanger om de bewoner te 

attenderen dat ze de container in het vervolg aanmelden. De daadwerkelijke 

aanpassing van de route is 1 april. De huishoudens die gebruik maken van deze route 

zijn eind januari door middel van een brief geïnformeerd.   
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Pilot uitwijklocaties 

Op 19 januari is een pilot uitwijklocaties gestart. Tijdens deze pilot wordt gekeken of 

het aantal bijplaatsingen in de wijk zal afnemen als bewoners de mogelijkheid hebben 

om op meerdere ondergrondse containers te storten. Hiertoe hebben 2250 huishoudens 

in de Oosterpoort, die reeds storten op een ondergrondse restafvalcontainer, de 

mogelijkheid gekregen om bij storing of wanneer een container vol zit uit te wijken 

naar andere containers. 

 

Wanneer de pilot goed verloopt zullen wij de uitwijklocaties het komende jaar ook in 

de rest van de gemeente uitrollen. 

 

Pilot afvalscheiding in studentencomplexen 

Een kwart van de inwoners van de gemeente Groningen bestaat uit studenten, waarvan 

een deel uit internationale studenten bestaat. We weten dat afval door studenten over 

het algemeen minder goed gescheiden wordt dan gemiddeld. Veel bruikbare 

afvalstromen belanden hierdoor bij het restafval.  

 

In 2019 zijn we gestart met een pilot om scheiding te bevorderen bij een omvangrijk 

studentencomplex. Tijdens deze pilot zijn er afvalbakken voor glas en papier geplaatst 

in de gemeenschappelijke keukens. Daarnaast hebben we posters verspreid met 

informatie over afvalscheiding en de locaties van de papier en glascontainers buiten 

het complex. Onze veronderstelling was dat er beter gescheiden zou worden wanneer 

er meer faciliteiten en informatie aanwezig waren. We hebben de effecten gemonitord 

middels enquêtes. Hieruit bleek dat bewoners hun glas en papier beter zijn gaan 

scheiden. Tevens waren zij beter op de hoogte van de locaties van de verschillende 

containers. Ook de gebouwbeheerders gaven aan duidelijke verbeteringen te zien. 

Omdat er gedurende de COVID-pandemie veel minder studenten aanwezig waren en 

we belemmerd werden door maatregelen, heeft de pilot tijdelijk stilgelegen. In maart 

2023 starten we met een vervolg in nieuwe studentencomplexen. Hierbij willen we 

ook specifiek aandacht besteden aan andere afvalstromen, zoals textiel en grofvuil. 

 

Proef containertuintjes 

In het voorjaar van 2019 is de motie ‘Tuintje rondom afvalcontainers’ aangenomen 

met als doel een proef te starten met het realiseren van containertuintjes. Dit om 

bijplaatsingen naast de ondergrondse containers tegen te gaan, maar ook om te 

beoordelen in hoeverre de inzet van de containertuintjes bijdraagt aan 

bewonersparticipatie en daarmee een schone leefomgeving. Hiertoe zijn in totaal vier 

tuintjes gerealiseerd in de wijk Vinkhuizen. Inmiddels heeft er een evaluatie van deze 

pilot plaatsgevonden. 

 

De conclusie is dat de doelstelling van de containertuin zich tijdens deze pilot slechts 

beperkt bewezen heeft ten aanzien van het voorkomen van bijplaatsingen. Op de 

locatie waar de containertuin op een zichtbare plek aan een doorgaande weg werd 

geplaatst, was de hoeveelheid zwerfafval verminderd. De container die op een 

parkeerterrein werd geplaatst had echter weinig effect op bijplaatsingen. We 

vermoeden dat dit komt omdat de locatie vrij anoniem is en de sociale cohesie laag. 

Daarnaast hebben de tuintjes helaas weinig toegevoegde waarde gehad wat betreft 

bevordering van sociale cohesie. Het bleek in de praktijk lastig te zijn om bewoners te 
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vinden die de tuintjes wilden onderhouden.   

Wel zorgen de containertuintjes voor verfraaiing en vergroening van de wijk. 

 

Van de vier tuintjes zullen er twee blijven staan in Vinkhuizen. De overige twee tuinen 

gaan we gebruiken als pilot in andere wijken. Bij het selecteren van nieuwe locaties 

leggen we de focus op plekken waar veelvuldig bijplaatsingen plaatsvinden, maar 

waar andere interventies niet afdoende effect hebben gehad. Daarnaast is ook de 

bereidwilligheid van bewoners om de tuintjes te onderhouden belangrijk in de 

locatiekeuze. 

 

Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 

 

Met vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Groningen, 

 

 

 

burgemeester,     secretaris, 

Koen Schuiling    Christien Bronda 

 

 

Deze brief is elektronisch aangemaakt en daarom niet ondertekend. 

 

 

 


